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 Alver kommunestyre  
 

 

Strategidokument for Nordhordland UNESCO biosfæreområde- høyring 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver formannskap er positive til at det er utarbeida eit strategidokument for Nordhordland 

UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024.  Innspel og merknader til høyringa av 

strategidokumentet er oppsummert i saksutgreiinga.    

 
Alver formannskap 30.04.2020: 

Handsaming: 

På vegne av samarbeidspartia SP,AP, KRF og H ved a.AA.Byrknes-KRF: 

Formannskapet sender saka til dei andre utvala for uttale og ber om at strategidokumentet 

som høyringa er basert på blir lagt ved saka. Sak 46/20 vert utsatt og kjem opp i neste 

politiske runde i juni 2020. 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

FO- 046/20 Vedtak: 

Formannskapet sender saka til dei andre utvala for uttale og ber om at strategidokumentet 

som høyringa er basert på blir lagt ved saka. Sak 46/20 vert utsatt og kjem opp i neste 

politiske runde i juni 2020. 

 

Ungdomsråd 02.06.2020: 

Handsaming: 

Orientering i saka v/Robert L Hansen. 

UR tenkjer at dette er spennande arbeid, og vil nytta tida fram til høyringsfristen 15. juni til å 

komma med eit innspel til strategidokumentet.  

 



UR- 022/20 uttale: 

UR kjem med innspel til strategidokumentet innan 15. juni. 

 

Eldreråd 08.06.2020: 

Handsaming: 

Leiar plan og analyse, Kristin Nåmdal, orienterte om strategidokumentet for Nordhordland 

Unesco biosfæreområde og svara på spørsmål frå medlemmane i rådet. 

Leiar i rådet, Olav M. Steinsland, kom med følgjande tilleggsmerknad under Mål for 

biosfæreområdet og strategiar punkt b) natur, miljø og klima: 

Det bør tydeleggjerast endå meir under kulepunkt 2 kor viktig verdien av biologisk mangfald 

er, spesielt med tanke på menneskeskapt inngrep i naturen, t.d. samferdsle, 

utbyggingsområder, industri, produksjon, oppdemning, vindkraft osv. 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg sett fram i møtet. Utover det ingen merknader. 

 

ER- 019/20 uttale: 

Eldrerådet har følgjande merknad til Strategidokument for Nordhordland Unesco 

biosfæreområde: 

Mål for biosfæreområdet og strategiar punkt b) natur, miljø og klima: 

Det bør tydeleggjerast endå meir under kulepunkt 2 kor viktig verdien av biologisk mangfald 

er, spesielt med tanke på menneskeskapt inngrep i naturen, t.d. samferdsle, 

utbyggingsområder, industri, produksjon, oppdemning, vindkraft osv. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.06.2020: 

Handsaming: 

Orientering til saka v/Kristin Nåmdal- leiar Plan og analyse 

 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

RMNF- 024/20 uttale: 

Ingen merknader. 

 

Utval for helse og omsorg 09.06.2020: 

Handsaming: 

Det vart sett fram følgjande fellesframlegg som uttale frå HO: 

Helse- og omsorgsutvalet i Alver er positive til at det er utabeida eit strategidokument for 

Nordhordland UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024. 

Høyringsinnspel: 

- Vi utfordrar strategien til å ta inn eit overordna punkt som handlar om menneske i 

biosfæreområdet, på lik linje med dei andre samleoverskriftene. Helse og omsorgsutvalet er 

oppteken av å understreke at kvart enkelt menneske er unikt og verdifullt i sitt bidrag til 

samfunnet. 

- Utvalet ber om at strategidokumentet er utfyllande på forkortingar 

- Dokumentet bør klargjera korleis ein skal forstå bærekraft i det heile 

- Strategidokumentet bør skrivast slik at alle menneske, uavhengig av livssituasjon og 

funksjonsevne, kjenner seg att. 

 

Framlegg til uttale sett fram i møtet, vart samrøystes vedteke. 

 

HO- 019/20 uttale: 

Helse- og omsorgsutvalet i Alver er positive til at det er utabeida eit strategidokument for 

Nordhordland UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024. 

Høyringsinnspel: 

- Vi utfordrar strategien til å ta inn eit overordna punkt som handlar om menneske i 

biosfæreområdet, på lik linje med dei andre samleoverskriftene. Helse og omsorgsutvalet er 

oppteken av å understreke at kvart enkelt menneske er unikt og verdifullt i sitt bidrag til 

samfunnet. 

- Utvalet ber om at strategidokumentet er utfyllande på forkortingar 

- Dokumentet bør klargjera korleis ein skal forstå bærekraft i det heile 

- Strategidokumentet bør skrivast slik at alle menneske, uavhengig av livssituasjon og 



funksjonsevne, kjenner seg att. 

 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.06.2020: 

Handsaming: 

Biosfæreområde, foreslått av Christel Villanger Håland, Høgre 

Strategien synliggjør viktige mål, tiltak og verdiar for ei bærekraftig utvikling som Alver 

kommune bør innarbeida i sine overordna planar. Det er viktig at strategien er kjent for både 

innbyggjarar og kommunen, slik at det kan verta eit verktøy for arbeidet med bærekraftig 

utvikling. 

 

Det kan vera utfordrande at det ikkje følgjer pengar med prosjektet, men både kunnskap, 

kompetanse og andre verdiar kan vera like viktig som økonomiske midlar. 

 

Fellesframlegg: 

Strategien synliggjer viktige mål, tiltak og verdiar for ei bærekraftig utvikling som Alver 

kommune bør innarbeida i sine overordna planar. Det er viktig at strategien er kjent for både 

innbyggjarar og kommunen, slik at det kan verta eit verktøy for arbeidet med bærekraftig 

utvikling. 

 

Det kan vera utfordrande at det ikkje følgjer pengar med prosjektet, men både kunnskap, 

kompetanse og andre verdiar kan vera like viktig som økonomiske midlar. 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

 

OKK- 038/20 uttale: 

Strategien synliggjer viktige mål, tiltak og verdiar for ei bærekraftig utvikling som Alver 

kommune bør innarbeida i sine overordna planar. Det er viktig at strategien er kjent for både 

innbyggjarar og kommunen, slik at det kan verta eit verktøy for arbeidet med bærekraftig 

utvikling. 

 

Det kan vera utfordrande at det ikkje følgjer pengar med prosjektet, men både kunnskap, 

kompetanse og andre verdiar kan vera like viktig som økonomiske midlar. 

 

Utval for areal, plan og miljø 10.06.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

APM- 100/20 uttale: 

Alver formannskap er positive til at det er utarbeida eit strategidokument for Nordhordland 

UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024.  Innspel og merknader til høyringa av 

strategidokumentet er oppsummert i saksutgreiinga.   

 

Utval for næringutvikling og drift 10.06.2020: 

Handsaming: 

Utvalsleiar Stian Lavik (KRF) sette fram følgjande framlegg til uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift er positive til at det no vert laga eit strategidokument for 

Nordhordland Biosfæreområde og støttar seg på høyringsuttale i saksutgreiinga frå 

administrasjonen.  

Utvalet vil peika på at berekraftig næringsutvikling handlar om meir enn det som er fokusert 

på i satsingsområde 4 i strategidokumentet. Eit sunt næringsliv i seg sjølv er ein motor for den 

økonomiske delen av berekraft, og mykje av næringslivet driv allereie si verksemd på ein 

berekraftig måte. Dette må takast med og vetkleggjast i det vidare arbeidet med 

bisofæreområdet.  

Utvalet vil også understreka at berekraftig næringsutvikling er ein føresetnad for levande 

lokalsamfunn, og at dette såleis også høyrer heime under satsingsområde 1 i 

strategidokumentet, ikkje berre under satsingsområde 4.  

Når det gjeld handlingsplanen, vil utvalet be om at det vert teke inn eit generelt punkt om 

nettverksbygging og kunnskapsdeling rundt biosfærestrategien for næringslivet i regionen 



med vekt på korleis ein kan aktivera næringslivet i strategien. Dette er viktig for å sjå på korleis 

ein kan styrkja og vidareforedla det som fins av berekraftig næring i dag, og korleis ein kan 

dyrka fram nye idéar i og for næringslivet.  

Vidare vil utvalet peika på viktigheita av at det er personar med god kompetanse på 

berekraftig næringsutvikling med i Biosfærerådet for å sikra eit heilskapsperspektiv for 

berekraft i rådet. 

 

Framlegget frå Stian Lavik vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

Framlegget frå Lavik fekk 6 røyster og vart vedteke mot ei røyst (Maya Riise;MDG) 

 

ND- 035/20 uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift er positive til at det no vert laga eit strategidokument for 

Nordhordland Biosfæreområde og støttar seg på høyringsuttale i saksutgreiinga frå 

administrasjonen.  

Utvalet vil peika på at berekraftig næringsutvikling handlar om meir enn det som er fokusert 

på i satsingsområde 4 i strategidokumentet. Eit sunt næringsliv i seg sjølv er ein motor for den 

økonomiske delen av berekraft, og mykje av næringslivet driv allereie si verksemd på ein 

berekraftig måte. Dette må takast med og vetkleggjast i det vidare arbeidet med 

bisofæreområdet.  

 

Utvalet vil også understreka at berekraftig næringsutvikling er ein føresetnad for levande 

lokalsamfunn, og at dette såleis også høyrer heime under satsingsområde 1 i 

strategidokumentet, ikkje berre under satsingsområde 4.  

Når det gjeld handlingsplanen, vil utvalet be om at det vert teke inn eit generelt punkt om 

nettverksbygging og kunnskapsdeling rundt biosfærestrategien for næringslivet i regionen 

med vekt på korleis ein kan aktivera næringslivet i strategien. Dette er viktig for å sjå på korleis 

ein kan styrkja og vidareforedla det som fins av berekraftig næring i dag, og korleis ein kan 

dyrka fram nye idéar i og for næringslivet.  

 

Vidare vil utvalet peika på viktigheita av at det er personar med god kompetanse på 

berekraftig næringsutvikling med i Biosfærerådet for å sikra eit heilskapsperspektiv for 

berekraft i rådet. 

 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Fellesframlegg: 

Endre Alver formannskap til Alver kommune. 

Når det gjeld uttaler frå råd og utval vert dette å koma tilbake til i kommunestyret. 

Framlegg med endringar og tillegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 065/20 innstilling: 

Alver kommune er positive til at det er utarbeida eit strategidokument for Nordhordland 

UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024.  Innspel og merknader til høyringa av 

strategidokumentet er oppsummert i saksutgreiinga.   

 

 

Politisk handsaming 

Saka skal til innstilling i Formannskapet. 

 

Bakgrunn 

 

19. juni 2019 vart Nordhordland utnemnd av UNESCO som eit biosfæreområde – eit 

modellområde for berekraftig utvikling. 

 

Saksopplysninger: 



Då Nordhordland vart utnemnt til eit biosfæreområde var dette ei anerkjenning frå UNESCO: 

«denne regionen har eit framifrå grunnlag til å drive fram tiltak for berekraftig utvikling som 

kan bli viktige både lokalt, nasjonalt og internasjonalt». 

Føremålet med strategidokumentet er å gje biosfæreområdet ein god plan for arbeidet til eit 

breitt engasjement for berekraftig utvikling. Dokumentet er tufta på FN sine berekraftsmål og 

UNESCO sine plandokument for MAB-programmet (Menneske og biosfæren). Strategien skal 

vere til inspirasjon og bruk for kommunane, næringsliv, lag / organisasjonar og innbyggjarane 

som ønskjer å slutte opp om målsettinga: Nordhordland UNESCO Biosfæreområde skal 

byggje på det beste frå fortida og leggje til rette for ei framtid som sikrar berekraftig bruk av 

alle ressursane i samfunnet - til nytte og glede for folk i dag og for kommande generasjonar.  

Det første strategidokumentet til Nordhordland UNESCO biosfæreområde er no til høyring. 

Dokumentet er utarbeida etter ein inviterande prosess der kommunar (politikarar og 

administrasjon), næringsliv, forskingsmiljø og lag / organisasjonar har engasjert seg. Meir enn 

500 innspel kom det inn under prosessen. Innspela vert handsama til det endelege 

strategidokumentet som vert handsama i Regionrådet i juni 2020. 

Mål for biosfæreområdet 

Nordhordland UNESCO Biosfæreområde skal byggje på det beste frå fortida og leggje til 

rette for ei framtid som sikrar berekraftig bruk av alle ressursane i samfunnet -til nytte og glede 

for folk i dag og for kommande generasjonar. 

Satsingsområde og strategiar 

  

a)Levande lokalsamfunn  

• Vere ein medspelar til lokale initiativ som aukar trivselen og attraktiviteten 

• Lokalsamfunn Bidra til revitalisering av lokal kultur, tradisjonar, handverk og historie 

• Leggje til rette for kunnskapsoverføring og samhandling mellomgenerasjonar 

• Inspirere til, og auke kunnskapen om å leve meirberekraftig 

• Bidra til styrka folkehelse gjennom å knyte saman menneske og natur 

 

b) Natur, miljø og klima 

• Bidra til berekraftig bruk av areal på land og i sjø 

• Arbeide for å gjere folk merksame på verdien av biologisk mangfald og av dei 

verna områda i biosfæreområdet 

• Bidra til å redusere menneskeskapte klimaendringar 

• Bidra til å auke matproduksjonen på lokale ressursar 

• Arbeide for at kulturlandskapet vert forvalta slik at dei kulturhistoriske og 

landskapsmessige verdiane vert haldne i hevd 

• Inspirere til å oppdage, oppleve og bli glad i naturen 

 

c) Kunnskap og læring  

• Utvikle satsingar som vektlegg barn og unge sin medverknad, og som gjev dei 

kunnskap om og engasjement for lokal og global berekraftig utvikling 

• Utvikle samarbeid med Universitetet i Bergen og andre forskingsinstitusjonar 

• Utvikle samarbeid med både barnehagar, grunn- og vidaregåande skule 

• Sikre at forskingsmiljø vert involvert i problemstillingar som er relatert til berekraftig 

samfunns- og næringsutvikling i regionen 

• Skape forståing for kva statusen som biosfæreområdet inneber for regionen – 

gjennom formidling og kunnskapsheving 

• Sikre at viktig kunnskap og kompetanse vert delt lokalt, nasjonalt og internasjonalt 



 

d) Grøn verdiskaping  

• Vere ein pådrivar for ei miljø- og klimavenleg omstilling av næringslivet i regionen 

• Vere ein pådrivar for sirkulær økonomi 

• Ta i bruk lokale unytta ressursar for verdiskaping 

• Bidra til å utvikle regionen som modellområde for berekraftig havbruk og landbruk 

• Bidra til næringsutvikling knyta skog/skogbruk/bruk av tre 

• Utvikle berekraftige lokale produkt og tenester; aktivitetar og opplevingar som 

styrker attraktiviteten til Nordhordland 

• Stimulere til vidareutvikling og bruk av fornybar energi 

• Involvere forskarar og studentar i innovasjons- og produktutviklingsprosessar 

 

e) Møteplassar og kommunikasjon  

•  Utvikle gode kommunikasjonsplattformer og ulike arenaer for dialog mellom forskings- 

og kunnskapsmiljø, kommunane, regionalt næringsliv, dei frivillige og andre 

samfunnsaktørar 

• Sørge for at Nordhordland biosfæreområde er godt kjent og godt forankra i 

regionen, og at dette blir ei tydeleg merkevare lokalt, nasjonalt og internasjonalt 

• Etablere samarbeid med aktuelle samfunnsaktørar, næringsliv og ideelle 

organisasjonar 

• Vere ein aktuell og aktiv samarbeidspartnar i det internasjonale UNESCO- 

biosfærenettverket 

 

             Vurdering og høyringsinnspel  

I høyringsbrevet er det etterspurt innspel til handlingsprogrammet. Handlingsprogrammet er 

ryddig og strukturert, med tiltak knytt til strategiar som er omtala over.   

I handlingsplanen er det lista opp kven som skal ha ansvar for dei ulike prosjekta. Rådmann vil 

peike på at det kan vere vanskeleg å få ei forståing av kva som er forventa av aktørane i 

prosjektet. For å skape ei felles forståing mellom dei ulike aktørane som skal bidra inn i 

prosjekta, bør det tydeleggjerast kva ressursbruk og framdriftsplan, som er forventa i dei ulike 

tiltaka i handlingsplanen.  

Under er det kommentert tema som rådmann meiner bør få eit særskilt fokus. Fleire av 

prosjekta er i gang. 

a) Satsingsområde Levande lokalsamfunn  

Prosjekta som er skissert er gode og rådmann støtter opp om tema. Vi arbeider med berekraft 

i alt vårt planverktøy i Alver også i dag. 

Vi vil særleg peike på at det er viktig med eit overordna formalisert  samarbeid  i forhold til  

berekraft i kvardagen.  

• Digital møteplass, dette er eit satsingsområde i programmet, det skal byggjast ein digital 

møteplass for å spre kunnskap. Det er biosfære som er prosjektansvarleg for dette tiltaket. Her 

må samarbeidspartar synleggjerast i prosjektet. Slike digitale møteplassar bør og knytast opp 

mot  kommunane sine kommunikasjonsplattformer. Vi bør arbeide saman og ha felles lenker 

til prosjekt, det kan lett bli tilfeldig med mange ulike nettstader og plattformer.  

b)Satsingsområde natur, miljø og klima  

Alle tiltaka er gode og vert arbeida med mykje med dei same tema i Alver. 



I  tiltaket «Ut i naturen» er det avgjerande at prosjektet vert i tett samarbeid med 

kommunane. Det pågår mykje godt arbeid i Alver med dette tema. Det er viktig at vi ikkje 

gjer dobbeltarbeid, eller ikkje kjenner til kvarandre sine prosjekt. Mellom anna arbeider Alver 

kommune med ein strategi for grøn mobilitet, der vi gjerne inviterer med biosfære i arbeidet. 

Vi ynskjer i samarbeid og ved bruk av statusen som UNESCO biosfære å utvikle tiltak knytt til 

tema i lokalsamfunna. Dette kan vere med å styrke folkehelse gjennom nye turmål for  folk. 

•Alver kommune skal i samarbeid med dei andre kommunane i Nordhordland arbeide med 

ein interkommunal plan for sjøområda. Organiseringa av dette arbeidet er i gang. Rådmann 

ser ikkje at dette prosjektet treng løftast fram som eit eksempel på ei satsing som byggjer opp 

under tema natur, miljø og klima. Biosfære vil vere ein samarbeidspart som andre aktørar.  

•Alver kommune har mange mindre gardsbruk som det er knytt opplevingsbasert næring til, 

det kan vere lokalmat produksjon, gardsbutikkar, overnatting eller bruk av garden sine 

resursar til dømes i undervisning.  Alver kommune ynskjer å legge til rette for og skape gode 

rammevilkår for desse gardbruka. Alver meiner desse tiltak er i samsvar med punkt under 

natur og miljø. Vi  oppmodar UNESCO biosfære i samarbeid med kommunen, landbruket og 

fylkesmannen til å utvikle fellesprosjekt, der vi kan sjå på desse område i samanheng. Slik kan 

vi  medverke til at det blir enkelt for grunneigar å forvalte kulturlandskapa, drive med  sal av 

lokal mat og utvikle garden basert på naturen sine ressursar.   

c)Kunnskap og læring  

Dette er eit av det mest sentrale tema i arbeidet med å utvikle biosfæreområde i 

Nordhordland. Biosfære er eit vanskeleg tilgjengeleg omgrep. I tilegg er dette det første 

område i Norge, og vi er usikker på kva det i praksis betyr for Alver buen sin kvardag. 

Biofæreprosjektet vil ha eit særskilt ansvar for å knytte forskingsmiljøet, næringslivet og 

kommune saman i prosjekt knytt opp mot tema i biosfæreområde. 

•Prosjektet «Klimabonden» er eit praktisk retta utgreiings- og informasjonsprosjekt som fører til 

auka kunnskap om meir miljøvenleg matproduksjon, tilpassa eit endra klima.  Dette er eit 

prosjekt som landbrukskontoret i Alver har vore involvert i.  Det er eit viktig tema i tråd med 

klimaendringa og meir fokus på lokal matproduksjon. Rådmann ynskjer at det vert eit fokus 

på vidare arbeid med dette, og med  høg grad av kunnskapsdeling om prosjektet.  

 

•Tiltaket «Ung i biosfæreområdet UNESCO-skular. Tiltaket er godt, men dersom det skal la seg 

gjennomføre bør det ha ei sterkare grad av samarbeid med skular og skuleeigar. Dette bør 

synleggjerast under roller. Alver vil gjerne samarbeide med prosjekt retta mot barn og unge, 

knytt til forståing av kva biosfæreområde er, og korleis vi kan arbeide saman for ei god 

berekraftig utvikling. Det er og ein del av kommuneplanarbeidet vårt. 

 

d) Satsingsområde Grøn verdiskaping  

Alver kommune har vore ein pådrivar for å sette i gang nye  utviklingsprosjektet i samarbeid 

med næringslivet som kan bidra til grøn verdiskaping og nye arbeidsplassar i kommunen. 

•Prosjekt frå avfall til ressurs er eit prosjekt Alver har vore involvert i. Vi ynskjer at dette tema 

med tiltak innan sekulær økonomi vert prioritert i videre arbeidet med biosfære 

Nordhordland.  

•Prosjektet «Smaken av Nordhordland», eit nettverk for lokalmatprodusentar med fokus på 

produkt, kompetanse og marknad bør halde fram. Biosfære bør ha det overordna 

samordningsansvar for å drive prosjekt vidare. 

•Green Spot Mongstad og Grøn konkurransekraft er to større utviklingsprosjektet innanfor 

sirkulærøkonomi og berekraftig bruk av fornybare og ikkje-fornybare ressursar i 

Nordhordlandsregionen. 



 

•Biosfære har tidlegare hatt fokus på ull og ullruta, som eit berekraftig prosjekt som kan bidra 

til revitalisering av lokal kultur, tradisjonar, handverk og historie. Dette er prosjekt som  bør 

halde fram både med omsyn til reiseliv og ullrute, og med nytt fokus på å ta i bruk nye 

innovative metodar for bruk av ull i ulik produksjon. 

 

 e) Satsingsområde møteplassar og kommunikasjon 

• Rådmann meiner at tiltak knytt til formidling og kommunikasjon om kva biosfære 

område er, er i  særleg viktig at UNESCO- biosfære arbeider med. Tiltak med å 

etablere dialogarena og møteplassar bør vidareutviklast. Det bør etablerast 

tverrfaglege nettverk med ein tydleg agenda knytt mot biosfære.  

 

• Biosfæreområdet skal inspirere aktørar til å setje i gang eigne prosjekt som samsvarer 

med verdiane i biosfæreprogrammet. For å få dette til må det på plass eit formalisert 

samarbeid.  Her bør prosjekt biosfære styrke si satsing. Det bør etablerast nettverk der 

folk frå ulike institusjonar og organisasjonar møtes og drøfter problemstillingar og 

utviklingstema knytt opp mot UNESCO sitt biofæreprogram. Alver kommune vil gjerne 

delta i eit slikt nettverk og meiner det må på plass  snarleg. 

 

Oppsummert 

Alver kommune ser positivt på at det er utarbeida eit strategidokument for UNESCO –

biofæreområde i Nordhordland. Det er eit godt og strukturert dokument som kan gje tydleg 

retning til arbeidet med biofæreområde.  

Vi  meiner at strategidokumentet er med å gjere tydlegare kva eit biosfæreområde er for 

noko. Mykje av planverk som vert utarbeid dei næraste åra innan for biosfæreområdet kjem 

til å dreie seg om korleis me omsett berekraftsmåla til å gjelde oss. På same vis vil me tru at 

verknaden av å vere eit biosfæreområde må formast slik at det vert begripeleg, handterbart 

og meiningsfylt for oss som bur her. 

For Alver kommune kan ein godt seie at vi har leita, og framleis er søkjande, etter kva eit 

biosfæreområde er, korleis det kan påverke oss og kva vi kan gjere for å bruke denne 

statusen og verktøyet på eit nyttig vis for nærmiljø våre.  

Vi ser at strategidokumentet i stor grad har oppbygning og innhald som ein del av kommunal 

samfunnsplan. Vi vil peike på at alle samfunnsplanar som vert utarbeidd næraste åra vil 

mykje vere basert på berekraftsmåla og i utgangspunktet søkje og omsette desse til lokale 

tilhøve. Alver kommune har sendt planprogrammet for kommuneplanen sin samfunnsdel på 

høyring. Mykje av dei same mål og strategiar er satsingsområda i kommuneplanarbeidet vårt. 

Tema strekkjer seg og over kommunegrenser og handlar om korleis vi saman skal arbeide for 

ei berekraftig utvikling. Dette er sentrale punkt for å skape gode lokalsamfunn, og bygge 

identitet som og Alver kommune arbeider med.  I planprogrammet til samfunnsdelen er det  

særleg fokus på folkehelse. Alver ynskjer gjennom sitt planarbeidet og handlingsprogram å 

bidra til at vi har attraktive lokalsamfunn gjerne i samarbeid om prosjekt knytt til  biosfære. 

Strategidokumentet vil vere eit verktøy for samhandling i biosfæreområdet. Satsingsområde 

møteplassar og kommunikasjon vil vere sentralt for biosfæreprosjektet, her er et biosfære  

 I handlingsprogrammet til strategidokumentet bør det tydeleggjerast enda meir kva 

ressursbruk og framdriftsplan som er forventa i dei ulike tiltaka. Slik vil vi får ei felles forståing 

mellom dei ulike aktørane som skal bidra inn i prosjekta. 

Alver kommune vil understreka kor viktig det er med eit felles nettverk og samarbeid for å få 

gjennomført tiltak som  er omtala. Skal vi lukkast med å setje Nordhordland på kartet 



gjennom bruk av UNESCO sitt Biofæreprogram, må vi formalisere og konkretisere korleis vi skal 

arbeide saman og kven som har ansvar for dei ulike prosjekta som vert etablert. 
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